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BRMG-KPGiM-III.0012.8.2016 
 

Protokół Nr 26-8/2016 
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska, 
które odbyło się dnia 23 sierpnia 2016 roku (wtorek), rozpoczęte o godz. 
15.00, w sali im. Seana Lestera Nr 003, Nowy Ratusz, przy ul. Wały 
Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 
Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załącznik nr 1, 
załącznik nr 2 do protokołu.  
 
Na stan siedmiu (7) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło siedmiu (7), 
czyli było quorum do podejmowania prawomocnych opinii, wniosków i innych 
stanowisk. 
 
Posiedzeniu przewodniczył Radny Piotr Dzik – Przewodniczący Komisji 
Polityki Gospodarczej i Morskiej Rady Miasta Gdańska. 
 
Po stwierdzeniu quorum, otworzył 26 posiedzenie, powitał zebranych i 
poinformował, że porządek obrad został dostarczony radnym w terminie 
regulaminowym, porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu, i 
zaproponował do porządku obrad następujące zmiany: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 
sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem 
kolejności. Pismo WGK.II.7140.1.668.2015.JH.233118 z dnia 10.08.2016r.  
 

Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad i będzie go procedowała punkcie 12.1. 

 
2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności. Pismo WGK.II.7140.1.369.2014.JH.233130 z 
dnia 10.08.2016r.  

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad i będzie go procedowała punkcie 12.2. 

 
3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w 

sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z 
pominięciem kolejności. Pismo WGK.II.7140.1.627.2014.JH.233126 z 
dnia 10.08.2016r.  

 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za - jednogłośnie wprowadziła ww. wniosek do porządku 
obrad  i będzie go procedowała punkcie 12.3. 
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Ponieważ nie było innych uwag do zaproponowanego porządku obrad z 
wprowadzonymi zmianami poddał pod głosowanie przyjęcie następującego 
porządku obrad Komisji: 
 

1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - 
druk nr 753. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska 
na 2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 754. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyrażenia woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale 
zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej 
pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka 
z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku - druk nr 738. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
wyrażenia zgody na udzielenie Gminie Sulęczyno pomocy finansowej 
w formie dotacji celowej w kwocie 226.000,00 zł.  - druk nr 750. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

5. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, Gminą 
Suchy Dąb oraz Gmina Pruszcz Gdański w celu przygotowania i 
realizacji projektu pn. „Pomo9rskie Szlaki Kajakowe – Szlak Motławy 
i Martwej Wisły” w ramach przedsięwzięcia strategicznego pn. 
„Pomorskie Szlaki Kajakowe” - druk nr 748. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

6. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
określenia trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o 
realizację zadania publicznego w ramach inicjatywy lokalnej - druk 
nr 742. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

7. Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
upoważnienia Dyrektora Centrum Świadczeń do załatwiania 
indywidulanych spraw z zakresu administracji publicznej, 
dotyczących udzielania ulg w spłacie należności z tytułu nienależnie 
pobranego dodatku mieszkaniowego - druk nr 743.  

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

8. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Na Zaspę 
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44 w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1-59.2014.AW.211763 z dnia 
15.07.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

9. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Zakosy 21 
w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1-78.2015.AW.211780 z dnia 
15.07.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

10. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Strajku 
Dokerów 1C w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1-14.2013.AW.211792 z 
dnia 15.07.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

11. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
uregulowania stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Pułaskiego 
13/17C w Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1-127.2014.AW.211808 z dnia 
15.07.2016r. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

12. Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
zaopiniowania złożonych ofert na oddanie w najem lokalu przy Al. 
Wojska Polskiego 8/10 w Gdańsku w trybie bezprzetargowym – w 
drodze zbierania i wyboru ofert. Pismo WGK-II.7150.1-
11.2014.BW.226652 z dnia 05.08.2016r. 

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12.1. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego 
z pominięciem kolejności. Pismo WGK.II.7140.1.668.2015.JH.233118 z 
dnia 10.08.2016r.  

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12.2. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego 
z pominięciem kolejności. Pismo WGK.II.7140.1.369.2014.JH.233130 
z dnia 10.08.2016r.  

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

12.3. Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta 
Gdańska w sprawie przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego 
z pominięciem kolejności. Pismo WGK.II.7140.1.627.2014.JH.233126 
z dnia 10.08.2016r.  

Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

13. Wnioski Komisji do budżetu miasta Gdańska na 2017 rok. 
Zgłaszają: członkowie Komisji 

 
14. Sprawy bieżące, wolne wnioski. 

 
Głosowanie: 
Komisja 4 głosami za - jednogłośnie przyjęła ww. porządek obrad. 
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PUNKT – 1 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk nr 
753.Oryginał projektu uchwały - druk nr 753 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.201.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że w zakresie 
Komisji w druku nr 573 dokonuje się następujących zmian w przedsięwzięciach: 
Wprowadza się przedsięwzięcie CityMobilNet, którego celem jest opracowanie 
zrównoważonego planu mobilności miejskiej dla Gdańska. W ramach tego 
projektu nastąpi wymiana doświadczeń pomiędzy partnerami projektu, 
identyfikacja potrzeb miasta, utworzenie lokalnej grupy eksperckiej oraz 
stworzenie Zrównoważonego Planu Mobilności Miejskiej. Projekt będzie 
finansowany ze środków Unii Europejskiej w 85%. Całkowita wartość projektu 
wyniesie 3.266.199 złotych, w tym udział Gdańska 208.440 złotych. Okres 
realizacji przedsięwzięcia to lata 2016-2018.  
 
Następne przedsięwzięcie NonHazCity. Celem przedsięwzięcia jest 
wypracowanie nowoczesnych metod zarządzania w celu minimalizacji emisji 
substancji niebezpiecznych i ich wpływ na ekosystemy i zdrowie ludzkie z 
terenów zurbanizowanych w rejonie Morza Bałtyckiego. Liderem projektu jest 
miasto Sztokholm partnerami w projekcie będzie m. im. Miasto Gdańsk, 
Uniwersytet Gdański i Gdańska Infrastruktura Wodociągowo-Kanalizacyjna 
(GIWK), miasto Ryga, organizacje pozarządowe i instytucje naukowe z Niemiec, 
Estonii, Łotwy. Dofinansowanie na realizację projektu ze środków UE stanowi 
85% całkowitych wydatków, w tym dla Gdańska 247.462 złotych. Wkład własny 
stanowi 15%, tj. 43.670 złotych. Całkowita wartość projektu wyniesie 
14.875.548 złotych, w tym udział Gdańska 291.132 złote. Okres realizacji 
przedsięwzięcia to lata 2016-2019. 
 
Dokonuje się zmian w przedsięwzięciu pt. Oświetlenie ulic. W 2016 roku 
zabezpieczone środki w wysokości 1,8 miliona złotych na realizację tego 
zadania. W związku z planowanym dla Gdańska wykonaniem kolejnego 
oświetlenia dla kolejnych ulic w latach 2016-2018, dla potrzeb realizacji tego 
przedsięwzięcia powstał program budowy oświetlenia, który zawiera 508 
pozycji. Program obejmie swoim zasięgiem całe miasto. W związku z tym 
zabezpiecza się środki w 2016 roku kwotę 1,8 miliona złotych. W roku 2017 i 
2018 po pięć milionów złotych. Całkowita wartość przedsięwzięcia ma wynosić 
11,8 miliona złotych.  
 
Położenie wodociągu wiejskiego z Kłodna do Ostrów Mausz. W 2015 roku Gmina 
Miasta gdańska udzieliła gminie Sulęczyno pomocy finansowej w wysokości 400 
tysięcy złotych z przeznaczeniem na dofinansowanie budowy kanalizacji 
sanitarnej z miejscowości Sulęczyno do miejscowości Ostrów Mausz obręb 
Kłodno, której celem jest ochrona przed dewastacją jeziora Mausz oraz 
ratowanie funkcji rekreacyjno- wypoczynkowych i sportowo-rehabilitacyjnych 
we wskazanym rejonie. Dotacja nie została wykorzystana w pełnej wysokości i 
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226.389 złotych zostało zwrócone do gdańska i jednocześnie gmina Sulęczyno 
wystąpiła z prośbą o możliwość wykorzystania w latach 2016 i 2017 pozostałej 
części niewykorzystanej dotacji, z czego 26 tysięcy złotych w roku 2016 ma być 
przeznaczone na opracowanie dokumentacji technicznej na budowę sieci. 
Natomiast w 2017 roku planuje się realizację zadania i wydatkowanie środków 
w wysokości 200 tysięcy złotych.  
 
Zarządzanie infrastrukturą powstałą w ramach programu ożywienia dróg 
wodnych w Gdańsku. Zmniejsza się całkowitą wartość przedsięwzięcia o kwotę 
929.200 złotych do wysokości 3.268.295 złotych z jednoczesnym skróceniem 
okresu realizacji przedsięwzięcia do 2017 roku. W latach poprzednich przyjęto, 
iż koniczność zarządzania infrastrukturą powstałą w ramach programu 
ożywienia dróg wodnych przez operatora zewnętrznego tj. Przedsiębiorstwo 
Energetyczno-Budowlane AMPER Jacek Jakóbczyk, ze będzie istniało do 2018 
roku włącznie. Ostatecznie w ramach przetargu po stosownej analizie wymogów 
projektu ustalono, że obowiązek powierzenia zarzadzania infrastrukturą 
istnieje tylko do roku 2017 i umowa została podpisana do 30 września 2017 roku. 
W związku z tym ulega zmniejszeniu limit wydatków na 2017 rok o kwotę 89.450 
złotych oraz limit wydatków na 2018 rok o kwotę 839.750 złotych.  
 
Gdańskie Towarzystwo Budownictwa Społecznego sp. z o.o., Towarzystwo 
Budownictwa Społecznego „Motława”. W związku z przystąpieniem do realizacji 
nowych zadań w ramach projektu rozszerza się zakres rzeczowy ww. 
przedsięwzięcia oraz zmienia się dotychczasowy jego cel z realizacja programu 
budowy mieszkań czynszowych na potrzeby miasta Gdańska 
dofinansowywanych z funduszu dopłat Banku Gospodarstwa Krajowego z 
wydzieleniem mieszkań socjalnych z zasobu gminy w latach 2014-2020 oraz 
rządowego finansowania budownictwa czynszowego, to jest nowy program oraz 
Centrum Aktywności Lokalnej. W związku z tymi zmianami limit zobowiązań nie 
ulega zmianie, a łączne nakłady finansowe pozostają bez zmian tj. kwota 
100.557.284 zł., a limit zobowiązań 77.362.784 zł.  
 
Program budowy mieszkań komunalnych, w tym ekologicznych Gdańska 
Infrastruktura Społeczna Sp. z o.o. W związku z przystąpieniem do realizacji 
nowego zadania przez spółkę tj. budownictwa ekologicznego niezbędne jest 
dokapitalizowanie GIS w wysokości 1 miliona złotych na 2016 rok. Budowa 
domów ekologicznych jest główną potrzebą zaspokojenia potrzeb 
mieszkaniowych oraz integracji społecznej osób i rodzin zagrożonych 
wykluczeniem społecznym. Budowa mieszkań ekologicznych adresowana jest do 
dwóch grup. Zakłada się, że 20% mieszkań przeznaczonych będzie dla osób 
rodzin z kolejki oczekującej na mieszkania komunalne z zasobów gminy a 80% 
mieszkań przeznaczone będzie dla osób/rodzin absolwentów programów 
społecznych m.in. wychowankowie pieczy zastępczej, wychowankowie innych 
placówek w procesie usamodzielniania, ofiary przemocy domowej, osoby 
uzależnione, osoby niepełnosprawne, bezdomne, seniorzy. GIS planuje 
wybudowanie 27 takich mieszkań, średni szacowany koszt wybudowania 1m2 
mieszkania wynosi 5.689,79 zł., a średnia powierzchnia użytkowa tych mieszkań 
ma wynosić około 47,52 m2. Szacunkowy koszt zadania 7,3 miliona złotych, w 
tym wkład własny miasta Gdańska 1 milion a 6,3 miliona złotych środki własne 
spółki GIS. To wszystko w zakresie działania państwa Komisji. Dziękuję bardzo. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji  
Chciałem dopytać o dwie rzeczy. Pierwsza dotyczy mieszkań komunalnych 
nowych w TBS, jeśli chodzi o TBS „Motława i GIS, to mamy przy tej zmianie 49 
nowych mieszkań, jeśli dobrze policzyłem za łączną sumę prawie 13,5 miliona 
złotych, i to wychodzi ok. 48 m2 ma średnio mieszkanie, czyli to są takie dwa 
małe pokoje. W związku z tym moje pytanie, czy za tak niebanalną kwotę, bo 
13,5 miliona złotych, to są bardzo duże pieniądze, czy nie moglibyśmy 
wybudować większej ilości mieszkań, ale po prostu w innych miejscach i po 
prostu pomóc większej liczbie osób potrzebujących? 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Przepraszam, ile tych mieszkań jest? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji  
W sumie 49 mieszkań, 27 i  
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak, planuje się 27 mieszkań ekologicznych, bo na to zabezpieczane są środki. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Czy średnio prawie 280 tysięcy za mieszkanie.\ 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji  
Średnio metr wychodzi chyba 5.800 złotych. 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Koszt wybudowania 1m2 mieszkania ekologicznego wynosi 5.689,79 zł. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Czyli średnio wychodzi prawie 5700 za m2, a grunt należy do? 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Gminy. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Jeżeli mogłabym dodać. Generalnie program, który będzie realizowany w 
budownictwie ekologicznym jest to program społeczny de facto. Tam będą dla 
rodzin, tak jak już tutaj pani wspomniała, dla ofiar przemocy, dla osób, które 
kończą programy społeczne i będą kontynuować ze wsparciem ze strony 
asystenta rodziny. Będą również funkcje wspólne integracyjne dla osób, które 
będą kontynuowały programy usamodzielnienia w procesie wychodzenia z 
bezdomności jak również w procesie usamodzielniania się wychowanków pieczy 
zastępczej stąd teren, na którym jest usytuowany tern budynek również 
wymaga szerokiego zakresu zagospodarowania, stąd ten koszt początkowo 
może się wydawać bardzo duży. Natomiast te mieszkania będą mieszkaniami 
tzw. ćwiczebnymi, testowymi do ustalenia, sprawdzania się formuły domu 
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ekologicznego, czyli o niższych kosztach eksploatacji. Stąd też decyzja miasta 
o wejście w realizację tego programu.  
Jeżeli chodzi o budownictwo realizowane przez TBS „Motława” jest to 
budownictwo z dofinansowaniem ze strony funduszu dopłat, który jest 
skierowany m.in., bo 50% tego zasobu jest dla rodzin z dziećmi. W związku z 
tym lokalizacja też jest niebagatelna, stąd też koszty mogą się wydawać dość 
duże, ponieważ jest to lokalizacja przy ul. Kieturakisa. To jest zlokalizowane 
w miejscu, gdzie jest wysoki poziom wód gruntowych, a również ma na celu 
uzupełnienie pierzei, która jest w obszarze rewitalizowanym. Stąd tez koszty 
są nieco wyższe, ale niemniej jednak z punktu widzenia samego miasta i 
wizerunku miasta są naprawdę niezwykle potrzebne.  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. Mam jeszcze drugie pytanie, dotyczące innego wątku, to 
znaczy zjazdu harcerzy w Gdańsku. Tam mamy przewidziane ponad 52 miliony 
złotych, chyba do roku 2023, jeżeli dobrze kojarzę, z podziałem na konkretne 
lata, tyle inwestujemy. Z tego, co wiem to w przyszłym roku jest decyzja, 
natomiast wczoraj otrzymałem informację, że jeżeli nawet nie otrzymamy tego 
zjazdu, to i tak te inwestycje na tak niebanalną kwotę 52 miliony złotych też 
zostaną poczynione. Mam tylko pytanie, bo z tego, co wiem to ten zjazd ma nie 
odbyć się na, wiem, że większość tej kwoty to są kwestie jakiejś tam 
infrastruktury, pewnie wodociągów, jakichś innych rzeczy. Stąd moje pytanie, 
bo ten zjazd ma się chyba odbyć nie na gruncie miejskim, tylko na gruncie 
prywatnym, z tego, co wiem. 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak. Miasto wynajmuje tereny od prawowitego właściciela, na którym będzie 
organizowany ten zjazd. Ta cała infrastruktura, która będzie tam położona 
będzie tymczasowa. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Czyli te wodociągi zdemontujemy? 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Tak. Po zakończeniu całej imprezy, tego jamboree, to wtedy będzie .... 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
A jeżeli nie dostaniemy tego jamboree, to i tak te nakłady mamy ponieść, z 
tego, co słyszałem wczoraj na Komisji? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Skoro to ma być inwestycja tymczasowa, to nie powinniśmy ponosić kosztów. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ale w przyszłym roku jest decyzja. Chodzi o 52 miliony złotych, wiec bardziej 
mnie interesuje, co w to wchodzi, tam są koszty podzielone tylko na lata, 
natomiast nie mamy harmonogramu wydatków. 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Chyba nie mam przy sobie harmonogramu. 
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Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Nie mamy kwestii tego, jaki są to wydatki majątkowe. Czy możemy prosić 
abyśmy do sesji dostali zestawienie wydatków majątkowych, które wchodzą w 
tę kwotę? 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Na organizację jamboree? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Tak. 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Dobrze. Poproszę, żeby przygotowano zestawienie. Cały harmonogram państwo 
sobie życzą? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Mnie interesują wydatki majątkowe, na co to zostanie przeznaczone. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Harmonogram i wydatki. 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Na sesję, tak? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Przed sesją. 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
Dobrze. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Mam takie pytanie, dotyczące kwestii ekologicznej. Co konkretnie oznacza 
budowanie w wersji ekologicznej poza tym, że to jest droższe. I jakie będziemy 
mieli korzyści długofalowe z tytułu tego, że to jest budowane w tej a nie w 
innej wersji? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Technologii, która będzie testowana tego budownictwa ma dokumentować i 
potwierdzić deklarację wykonawcy, co do obniżenia kosztów eksploatacji, czyli 
oszczędniejsze gospodarowanie energią, głownie tutaj cieplną, czyli kwestie 
związane z ogrzewaniem jak również pełne opomiarowanie, które pozwoli 
monitorować zużycie, uczyć też prawidłowego korzystania… 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Kursy będą mieli ci przyszli mieszkańcy tego budynku? 
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Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Na pewno będą mieli instrukcje przed zasiedlaniem o elementach związanych 
z eksploatacją lokalu. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Tam będą panele woltaiczne i tego typu rzeczy zamontowane? Rozumiem, że 
jeżeli się buduje w ogóle budynki, nie jestem może specjalistą w tej branży, 
ale generalnie rzecz biorąc w ogóle przy jakiejkolwiek inwestycji to się bada te 
parametry zużycia ciepła, zresztą są jakieś normy wprowadzone, więc mam 
takie pytanie. Rozumiem, że cena mieszkania jest 280 tysięcy złotych, średnio 
oczywiście przyjmując, i grunt jest miasta Gdańska, więc nie ponosimy 
dodatkowych nakładów na zakup gruntu, to rozumiem, że musimy mieć tam 
ultra nowoczesną technologię, rozumiem, ze przebadaną, czy my będziemy 
testować tę technologię, bo to też jest pytanie, bo co jest celem w ogóle tych 
TBS-ów, żeby ludzie tanio mogli sobie wynająć mieszkanie i zamieszkać, tak? A 
miasto ma zapewnić tych mieszkań jak najwięcej, takie są cele, tak? To, jaki 
jest sens budować to w dobrych lokalizacjach i budować to w oparciu o jakieś 
super nowoczesne technologie, które mają być jeszcze testowane, nie są 
sprawdzone, ja tego przepraszam nie rozumiem. Mnie zależy na efektywności 
tego projektu, bo nie podważam jakby całego pomysłu, tylko, co to znaczy 
ekologiczny? Czy to są np. panele fotowoltaiczne, czy tam jest, nie wiem do 
podgrzewania wody solary wykorzystywane itd., u jakie to ma dać 
oszczędności, bo słowo „Eko” jest słowem kluczem, wytrychem ostatnio i 
generalnie niekoniecznie w tym zakresie powinno być wykorzystywane. To jest 
taka moja uwaga i bardzo bym prosił o odpowiedź, jeżeli chodzi o 
przewidywalne oszczędności, jeżeli mamy ponieść zwiększone nakłady. 
Dziękuję.  
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Co do szczegółów technicznych państwu nie jestem w stanie odpowiedzieć. 
Odpowie na to z całą pewnością prezes Gdańskiej Infrastruktury Społecznej. 
Natomiast firma, która realizowała już tego rodzaju projekty realizuje je z 
powodzeniem na rynku. Natomiast ten budynek jest przeznaczony do 
specyficznej grupy odbiorców, klientów, no stąd też moje jakby stwierdzenie, 
że będzie to testowane. W szczegółach technicznych podzieli się tą wiedzą pani 
prezes przygotowująca na sesję państwu informacje. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Czy są jeszcze głosy w dyskusji. Proszę pan radny Koralewski 
 

Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Panie przewodniczący.  
Panowie radni w zasadzie wyprzedzili moje pytania, a nie uzyskaliśmy 
dokładnej odpowiedzi. Natomiast pani dyrektor, jeśli pani mówi firma, to, jaka 
to firma, czy to nie jest jeszcze wiadome? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Nie odpowiem panu w szczegółach, bo tak jak mówię nie ja jestem realizatorem 
tego programu.  
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Natomiast tak jak sprawdzaliśmy tego typu budownictwo było realizowane w 
Polsce. Dodam jeszcze, że trzeba też pamiętać, że ta działka wymaga 
dozbrojenia, stąd też tak jak powiedziałam wcześniej te koszty są większe. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. Pytam, dlatego jaka firma, bo to by dało nam obraz, co robi ta firma, 
byśmy mogli sobie prześledzić działalność. Natomiast lokalizacja Kieturakisa. 
Chodzi o to, że GIS… 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
To będzie robił TBS „Motława”. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A gdzie będzie budował GIS? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
GIS będzie budował mieszkania ekologiczne przy ul. Dolne Młyny 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Blisko ul. Słowackiego? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Potokowej, a Potokowa dochodzi do Słowackiego. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
A TBS ile mieszkań wybuduje? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” wybuduje 22 mieszkania, a 
Gdańska Infrastruktura Społeczna 26 mieszkań. 
Chciałabym jeszcze coś dopowiedzieć. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik.  
Z niecierpliwością czekałem na pani wypowiedź. Zanim oddam pani dyrektor 
głos powiem tak, może pani dyrektor mi na to odpowie. Dla mnie jest to trochę 
dziwne, specjalna grupa ludzi, co to będą za ludzie? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. To jest grupa specjalnych ludzi pod ochroną … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik.  
Jak specjalnych? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak jak pani dyrektor Majewska powiedziała, ludzie specjalnej troski. Chodzi 
też o to, że to jest przede wszystkim projekt społeczny i ma zadziałać 
społecznie. Czyli trzeba pokazać ludziom, że można oszczędzać, że są sposoby 
na to. Oczywiście metr kwadratowy tutaj wychodzi dość drogo, tym niemniej 
to, o co wnioskujemy do zmiany budżetu to są środki, które nie zostaną 
wypuszczone dopóki, bo w tej chwili również odbywają się ekspertyzy, tak? 
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Tylko, że żeby móc rozpocząć w odpowiednich okresach działania musieliśmy 
dzisiaj wystąpić z prośbą o zmiany w budżecie. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Żeby było w planie. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Żeby było w planie, dokładnie tak.  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Ale do nas już nie wróci ta decyzja. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Proszę? 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Dziś zdecydujemy, i więcej nie decydujemy. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Ale możemy się zobowiązać do tego, że będziemy przedstawiali krok po kroku 
jak będzie gotowa ekspertyza, Politechnika kończy ekspertyzę w tym zakresie, 
żeby pokazać oszczędności na budynku, jakie będą. Czyli jak dostaniemy 
ekspertyzę natychmiast podzielimy się tą informacją i będziemy państwa 
informowali, czy wchodzimy w to przedsięwzięcie. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Pani dyrektor. Tak jak rozumiem intencje kolegów … 
 
Przewodniczący Piotr Dzik.  
Jeśli chodzi o mieszkania socjalne, to budujmy jak najtaniej i jak najwięcej a koszty 
eksploatacji, to deweloper powinien się martwić o to, żeby to było ekologiczne 
mieszkanie i koszty eksploatacji były jak najmniejsze, solary na dachy, wodę 
oszczędzać itd. itd. i będzie taniej. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Nie deweloper się nie martwi. Chodzi o koszty eksploatacji. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
A panele fotowoltaiczne tam będą, albo solary, czy nie na tych budynkach? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik.  
Kładziemy solary na dachu i mamy prąd za darmo. Wodę głębinową wybierzemy i mamy 
wodę tanio. Tak powinien deweloper budować i gdy deweloper będzie tak budował, to 
będzie tanio i będzie więcej takich mieszkań sprzedawał, gdy będzie tanio i wygodnie.  
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Może już się ktoś o to pytał, ale mówi pani o ludziach specjalnej troski. Mówi pani to 
tak, jakby to było przyjęte, że są to ludzie upośledzeni umysłowo, a tutaj słyszę, że 
też mają być ludzi po jakichś przejściach, więzieniach, problemach alkoholowych i 
teraz budujecie taką sytuację, że mamy takie bloki, że mieszka taki element 
patologiczny i tam były totalne zniszczenia, a ludziom żyć się tam nie da, nawet, gdy 
się trafiła rodzina, która chciała rozpocząć swoją drogę na nowo i jaki jest sens 
tworzenia takich dwóch gett?  Takich środowisk, można powiedzieć kryminogennych? 
To mi się wydaje zupełnie bez sensu i trzeba takich ludzi lokować  
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Czy dzieci z domu dziecka, to są patologie? 
 
Radna Anna Kołakowska, członek Komisji 
Nie, nie, ale ich rodzice są i jeśli te dzieci będą w takim środowisku się rozwijały, to 
będzie jeszcze gorzej dla tych dzieci, to będzie fatalnie dla tych dzieci. Te dzieci 
powinny mieć przykład dobrych kochających się rodzin, uprzejmych, miłych, a nie żyć 
wśród patologii. Oczywiście, że dzieci nie są patologią, ci dorośli i oni będą tym 
dzieciom przykład dawać. Wydaje mi się, że to jest nietrafiony pomysł, żeby w jednym 
miejscu lokować tak dużo rodzin z problemami społecznymi. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Poza tym. Panie przewodniczący, czy można zabrać głos? 
 
Przewodniczący Piotr Dzik.  
Oczywiście. Na tej komisji zawsze można dyskutować. 
 
Radny Wojciech Stybor, członek Komisji 
Mam trochę też problem moralny, bo dlaczego mamy specjalnie promować, może 
powiem inaczej. Dlaczego mamy płacić dużo więcej, żeby komuś na siłę dać, jest 
mnóstwo ludzi, którzy są w różnych sytuacjach życiowych itd., a poza tym nie jest 
misją chyba jakby budowanie po to, żeby, nie wiem czegoś drogiego, tylko po to, żeby 
zapewnić ludziom odpowiedni start, jak największej ilości tych ludzi, a nie żeby 
budować drogo. To jest dla mnie gigantyczna kwota, to jest 5700 złotych za metr 
kwadratowy, jeszcze bez gruntu, to jest dla mnie niegospodarność krótko mówiąc. 
Przepraszam, że tak powiem, ale według mnie jest to niegospodarność.  
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Odnośnie TBS „Motława”. Tutaj też jest kwestia poruszana, jestem też uchwałą, czy 
mogę teraz zreferować projekt uchwały? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Nie, po kolei procedujemy projekty. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Jesteśmy teraz w punkcie dotyczącym Wieloletniej Prognozy Finansowej, a pani 
dyrektor ma dokapitalizowanie TBS „Motława”. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Czy ktoś jeszcze ma pytania do druku 753? Nie ma więcej głosów w 
dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 

Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – w zakresie działania Komisji - druk 

nr 753. 
 
Głosowanie: 
0 głosów za, 3 głosy przeciw, 4 głosy wstrzymujące się. 
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Wobec powyższego głosowania, Komisja negatywnie zaopiniowała przedmiotowy 
projekt uchwały – zawarty w druku nr 753- w zakresie działania Komisji. Opinia Nr 
26-8/323/91/2016 

 

PUNKT – 2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska 
zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 754. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 754 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.202.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  

 Referując przedmiotowy projekt uchwały powiedziała m.in., że w zakresie 
działania Komisji proponuje się następujące zmiany: 

 Zwiększa się środki na zakup koszy ulicznych o kwotę 975 tysięcy złotych. 

 Przenosi się środki między działami w celu zabezpieczenia 30.340 złotych na 
realizację programu CityMobilNet wcześniej omawianego.  

 Zwiększa się środki o kwotę 3.252.000 złotych z przeznaczeniem na naprawę 
i remont uszkodzonej infrastruktury Gdańskiego Systemu Opadowego.  

 Ponadto przenosi się środki między działami w celu wykonania 
następujących robót utrzymaniowych w systemie otwartym w celu 
przywrócenia drożności i retencji systemów otwartych, a oszczędności na 
wielobranżowej dokumentacji technicznej budynków wspólnot 
mieszkaniowych w związku z przeniesieniem realizacji zadania do GZNK 
przeznacza się środki na dotację przedmiotową na remonty lokali 
mieszkalnych w wysokości 610 tysięcy złotych. 

 Zwiększa się o milion złotych środki przeznaczone na dokapitalizowanie GIS, 
wcześniej omawiany temat.  

 Środki w wysokości 767 tysięcy złotych przeznacza się na usuwanie szkód 
powstałych w wyniku ulewnych opadów 14-15 lipca 2016 roku w zakresie 
Gdańskiego Systemu Opadowego, w tym Potok Prochowy i wykonanie 
dokumentacji budowlano- wykonawczej zbiornika „Subisława” w celu jego 
przebudowy. 

 Oświetlenie ulic, zwiększa się o kwotę 800.000 złotych na wykonanie 
oświetlenia dla 100 kolejnych ulic Gdańska w latach 2017-2018. Natomiast 
dla potrzeb realizacji nowego oświetlenia ulic powstał Program Budowy 
Nowego Oświetlenia Miasta gdańska, który na dzień dzisiejszy zawiera 508 
pozycji.  

 Położenie odcinka wodociągu kanalizacyjnego z Kłoda do Ostrów Mausz, 
pomoc finansowa dla gminy Sulęczyno, o którym mówiłam przy WPF. 

Dziękuję bardzo.  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Przeznacza się 975 tysięcy złotych na zakup koszy ulicznych. Czy to są środki 
finansowe, które miasto pobrało niesłusznie od mieszkańców z tych 43 milionów 
złotych zawyżonej opłaty śmieciowej? 
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Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków  
To nie są środki pochodzące z nadwyżki za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi … 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
To gdzie jest ta nadwyżka? 
 
Pani Agnieszka Rawa, Przedstawiciel Wydziału Budżetu Miasta i Podatków 
To są pieniądze przeznaczone z bieżących dochodów miasta.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
A z bieżących dochodów? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
To zawsze z tych środków takie pojemniki były finansowane. 
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
W odpowiedzi na interpelację dostałem zapewnienie, że te środki zgodnie z 
ustawą przeznaczone na tego typu działania, więc to jednak nie z tej kwoty. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Więcej głosów w dyskusji nie ma. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały 
Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 
Miasta Gdańska na 2016 rok – w zakresie działania Komisji - druk nr 754. 
 
Głosowanie: 
1 głos za, 3 głosy przeciw, 3 głosy wstrzymujące się.  
 
Wobec powyższego głosowania, Komisja negatywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 753- w zakresie 
działania Komisji. Opinia Nr 26-8/324/92/2016 
 

PUNKT – 3 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
woli objęcia udziałów w podwyższonym kapitale zakładowym 
jednoosobowej spółki Gminy Miasta Gdańska działającej pod firmą 
Towarzystwo Budownictwa Społecznego „Motława” Spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku - druk nr 738. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 738 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.186.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 738 powiedziała 
m.in., że projekt uchwały stanowi o propozycji dokapitalizowania spółki TBS 
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„Motława” kwotą 2,5 milina złotych. Przy współudziale tej kwoty ma być 
zrealizowana inwestycja przy ul. Kieturakisa. Pozwoliłam sobie przynieść 
mapkę. Lokalizacja jest na Dolnym Mieście naprzeciwko szpitala. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Naprzeciwko szpitala ten pusty plac, taki parking, tak? 
 

Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. Taka dzika zielona działka. Tam mają powstać trzy budynki z 22 
mieszkaniami. Koszt wybudowania bez gruntów metra kwadratowego tej 
inwestycji mieszkaniowej to kwota około 3.600 złotych i generalnie wiąże się z 
tym, że będą tam musiały być wykonane badania archeologiczne, bo wszystko 
będzie robione pod nadzorem. Będą parkingi podziemne. 
 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
I można taniej? Można. Tu metr kwadratowy bez gruntu wynosi 3.600 złotych, 
a tam 5.700, też bez gruntu.  
 

Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tą inwestycją dopełnimy pierzeję.  
 

Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Ale nie całą tę działkę zabudujemy przy ul. Kieturakisa? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Proszę zobaczyć (pokazała na mapce) na tej działce tak są usytuowane te 
budynki mieszkalne.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tam jest taki stary budynek. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
On już nie jest stary, został zrewitalizowany i jest w tej chwili wynajmowany.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Cały budynek? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. To jest budyneczek użytkowy. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Poza tym. Pani dyrektor, tak ja rozumiem, to, jeżeli chodzi o TBS, to budujemy 
ze środków z dokapitalizowaniem, że środków własnych spółki, z kredytu z BGK 
i z partycypacji przyszłych lokatorów? 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tu partycypacji lokatorów nie ma, bo jest jak pani dyrektor Majewska 
powiedziała dla rodzin wielodzietnych, tj. z programu tego rządowego. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Natomiast w kwestii Gdańskiej Infrastruktury Społecznej to miało tam być 
dokapitalizowanie plus obligacje? 
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Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Tak. 
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Tak, że też trochę inna sprawa niż w TBS „Motława”. 
 
Pani Iwona Bierut, Dyrektor Wydziału Polityki Gospodarczej 
Troszkę inna sprawa, inna forma finansowania, stąd te koszty finansowania 
również podrażają koszt metra kwadratowego, tak? Tutaj spółki działają na 
swoim terenie, gdzie mają zrobioną infrastrukturę, wtedy ten koszt też jest 
tańszy wybudowania, bo oni już mają główne rury poprowadzone, a w tym 
„Eko” trzeba wszystko położyć. Doprowadzić ciepło (GPEC), wod.-kan. 
doprowadzić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia woli objęcia udziałów w 
podwyższonym kapitale zakładowym jednoosobowej spółki Gminy Miasta 
Gdańska działającej pod firmą Towarzystwo Budownictwa Społecznego 
„Motława” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością z siedzibą w Gdańsku - 
druk nr 738. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
się pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w 
druku nr 738. Opinia Nr 26-8/325/93/2016 

 

 

PUNKT – 4 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie wyrażenia 
zgody na udzielenie Gminie Sulęczyno pomocy finansowej w formie dotacji 
celowej w kwocie 226.000,00 zł.  - druk nr 750. Oryginał projektu uchwały - 
druk nr 750 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 
25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.198.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Ta sprawa już była omawiana przy WPF i przy zmianach w budżecie. 
 
Pan Andrzej Witkiewicz, Zarząd Dzielnicy Strzyża 
Ja miałem prośbę, rozesłałem do członków Komisji, żeby się zajęli tym, czy 
rzeczywiście warto jest przeznaczać 226 tysięcy złotych dla gminy ościennej 
zamiast te pieniądze przeznaczyć dla miasta. Podobna sytuacja była w zeszłym 
roku w listopadzie. Podstawowym argumentem miasta było to, że wzrośnie 
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wartość ośrodka Mausz. Natomiast u nas te pieniądze są potrzebne, chociażby 
na remont kolektora deszczowego, tak jak pisałem państwu w piśmie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Tak. Analizowaliśmy pana pismo, jednak ta pomoc jest tam niezbędna i 
stwierdziliśmy, że pomożemy.  
My też kiedyś potrzebowaliśmy pomocy i inne miasta nam też po powodzi 
pomagały.  
 
Pan Andrzej Witkiewicz, Zarząd Dzielnicy Strzyża 
Tam nie było powodzi. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Pamiętam, ze na forum naszej Komisji powód tej pomocy był dyskutowany i 
pamiętam, że ze względów społecznych, ze względu na kategorie odbiorców 
usług tego ośrodka można powiedzieć, uzasadnione jest, żeby miasto Gdańsk 
inwestowało tam środki. 
 
Pan Andrzej Witkiewicz, Zarząd Dzielnicy Strzyża 
Tam było uzasadnienie, że wzrośnie wartość rynkowa tej nieruchomości. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
To jest fakt, że ta wartość wzrośnie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Oczywiście, że wzrośnie, musi wzrosnąć, jeśli zostanie zrobiona kanalizacja. 
Proszę głos ma jeszcze pan radny Koralewski. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Pamiętam, że dyskutowaliśmy i konkluzja była taka, że rzeczywiście wartość 
tej nieruchomości wzrośnie, i warto tam środki zainwestować, bo jest to z 
korzyścią dla mieszkańców miasta Gdańska, którzy są w takiej sytuacji 
życiowej, że muszą korzystać z tego ośrodka.  
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
To jest ośrodek m.in. dla osób niepełnosprawnych, i tam przechodzą 
rehabilitacje.  
 
Radny Piotr Borawski, członek Komisji 
Tylko przypomnę, że w zeszłym roku zdecydowaliśmy o 400 tysiącach złotych. 
Gmina Sulęczyno w zeszłym roku ich w pełni nie wydała, bo wydała 174 tysiące 
złotych i ta pozostała kwota to jest jak gdyby dopełnienie tych 400 tysięcy 
złotych, jak gdyby przeniesienie środków na kolejny rok, a to jest w ramach tej 
samej kwoty 400 tysięcy złotych, o których Rada Miasta gdańska zdecydowała 
już w zeszłym roku. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji, wiemy, nad czym będziemy 
głosowali. Przechodzimy do głosowania. 

 
 



18 

 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie 
Gminie Sulęczyno pomocy finansowej w formie dotacji celowej w kwocie 
226.000,00 zł.  - druk nr 750. 
 
Głosowanie: 
Komisja 5 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 1 głosie wstrzymującym 
się pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w 
druku nr 750. Opinia Nr 26-8/326/94/2016 

 

PUNKT – 5 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
współdziałania Gminy Miasta Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, Gminą Suchy 
Dąb oraz Gmina Pruszcz Gdański w celu przygotowania i realizacji projektu 
pn. „Pomorskie Szlaki Kajakowe – Szlak Motławy i Martwej Wisły” w ramach 
przedsięwzięcia strategicznego pn. „Pomorskie Szlaki Kajakowe” - druk nr 
748. Oryginał projektu uchwały - druk nr 748 stanowi załącznik do protokołu z 
sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: BRMG - 
S.0006.196.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 748 powiedział 
m.in., że taką uchwałę w sprawie tego projektu podejmowali państwo na sesji 
3 marca tego roku. Tutaj jedyna zmiana, jaka następuje to taka, że w trakcie 
negocjacji tego projektu przez Urząd Marszałkowski wycofał się jedyny partner 
prywatny, który uczestniczył w tym projekcie z partnerami publicznymi. W 
związku z powyższym pozostają nadal gminy miasta Gdańska, Cedry Wielkie, 
Suchy Dąb, Pruszcz Gdański i każdy z partnerów podchodzi do swojej rady gminy 
po prostu o korektę tej uchwały, czyli wychodzi partner prywatny, a pozostałe 
gminy w tym projekcie pozostają, środki finansowe się nie zmieniają i projekt 
dalej jest kontynuowany.   
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Odpada ten jeden prywatny partner. A kto pokryje tą część, którą on miał 
pokryć? 
  
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie, to był zakres, który on miał funkcjonować i wykonać infrastrukturę, a skoro 
zrezygnował, to nie wykona tej infrastruktury. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I w tych samych środach będzie to wykonane? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Tak, każdy w swoich środkach. 
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Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Panie dyrektorze przy okazji zapytam, jeśli chodzi w ogóle o ten projekt, czy 
tam jakiś był warunek, co do tego, co ta inwestycja ma spełnić, w rodzaju 
powiedzmy musi generować ruch turystyczny, czy coś takiego. Czy tam były 
tego typu obostrzenia, czy nie? 
 
Pan Marcin Dawidowski, Dyrektor Wydziału Programów Rozwojowych 
Nie. To są jak gdyby, liczy się tutaj całość naszych tych wszystkich dokonań. 
Natomiast ten partner prywatny wymagał dodatkowo przeprowadzenia 
procedury jego jak gdyby zakwalifikowania. Miało się tym zająć miasto Gdańsk, 
jako lider projektu, najbardziej z doświadczonych samorządów, ten partner w 
toku negocjacji z Urzędem Marszałkowskim jednak zrezygnował. Natomiast 
jego rezydencja … 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Może inaczej sformuję pytanie. Chodzi o to, czy nie jesteśmy zagrożeni, 
powiedzmy koniecznością zwrotu ewentualnie środków? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Nie. Jeszcze się nie rozpoczęło jak gdyby tutaj aplikowanie ośrodki. 
Aplikowanie o środki będzie już uwzględniało bez partnera prywatnego.  
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dobrze. Dziękuję. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma więcej głosów w dyskusji. Przechodzimy do 
głosowania. 

 
Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie współdziałania Gminy Miasta 
Gdańska z Gminą Cedry Wielkie, Gminą Suchy Dąb oraz Gmina Pruszcz 
Gdański w celu przygotowania i realizacji projektu pn. „Pomorskie Szlaki 
Kajakowe – Szlak Motławy i Martwej Wisły” w ramach przedsięwzięcia 
strategicznego pn. „Pomorskie Szlaki Kajakowe” - druk nr 748. 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za – jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 748. Opinia Nr 26-
8/327/95/2016 
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PUNKT – 6 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie określenia 
trybu i szczegółowych kryteriów oceny wniosków o realizację zadania 
publicznego w ramach inicjatywy lokalnej - druk nr 742. Oryginał projektu 
uchwały - druk nr 742 stanowi załącznik do protokołu z sesji Rady Miasta 
Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: BRMG - S.0006.190.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pan Michał Pielechowski, Przedstawiciel Wydziału Rozwoju Społecznego 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 742 powiedział 
m.in., że ustawa o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie nałożyła 
na jednostkę samorządu terytorialnego obowiązek określenia trybu i 
szczegółowych kryteriów oceny wniosku o realizację zadania publicznego w 
ramach inicjatywy lokalnej. Jest to możliwość wspólnej realizacji zadań 
publicznych mieszkańców organizacji pozarządowych we współpracy z miastem 
Gdańsk. Współpraca miasta w ramach lokalnych inicjatyw lokalnych, to 
współpraca w realizacji programów twardych, czyli inwestycyjnych, a ta 
uchwała uzupełnia realizację w ramach inicjatyw tzw., programów miękkich, 
czyli społecznych. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo. Nie ma głosów w dyskusji. Przechodzimy do głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie określenia trybu i szczegółowych 
kryteriów oceny wniosków o realizację zadania publicznego w ramach 
inicjatywy lokalnej - druk nr 742. 
 
Głosowanie:  
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 742. Opinia Nr 26-
8/328/96/2016 

 
PUNKT – 7 

Rozpatrzenie i zaopiniowanie projektu uchwały RMG w sprawie 
upoważnienia Dyrektora Centrum Świadczeń do załatwiania indywidulanych 
spraw z zakresu administracji publicznej, dotyczących udzielania ulg w 
spłacie należności z tytułu nienależnie pobranego dodatku mieszkaniowego 
- druk nr 743. Oryginał projektu uchwały - druk nr 743 stanowi załącznik do 
protokołu z sesji Rady Miasta Gdańska z dnia 25 sierpnia 2016 roku. Sprawa: 
BRMG - S.0006.191.2016 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Pani Janina Liedtke -Jarema, Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
Referując przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 743 powiedziała 
m.in., że prosi o pozytywną opinię na temat przekazania uprawnień do 
umarzania bądź udzielania ulg dla ludności, dla mieszkańców Gdańska, którzy 
korzystają z dodatków mieszkaniowych. Dodatki mieszkaniowe są zadaniem 
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własnym miasta. Na ten cel przeznaczonych jest około 16 milionów złotych, a 
korzysta prawie 11 tysięcy rodzin gdańskich. Te dodatki wynoszą między 200 a 
500 złotych. Zdarza się czasami, że mieszkańcy w sposób niezawiniony, celo9wo 
niezawiniony nie informują nas o wszelkiego rodzaju zmianach, o sytuacji 
swojej rodzinnej. Na przykład wyprowadzi się dorastające dziecko, i wówczas 
jakby te parametry do uzyskania dodatku mieszkaniowego się zmieniają i 
wówczas narastają zaległości, a równocześnie od dnia zmiany sytuacji powinni 
zwrócić nam pobrane dodatki mieszkaniowe. Czasami to powoduje bardzo 
trudną sytuację u rodzin. Rzecz dotyczy kilkunastu tysięcy złotych, ale sądzimy, 
że dla rodzin, które są w tak trudnej sytuacji byłoby to bardzo istotne, żeby je 
wesprzeć, móc odroczyć, rozłożyć na raty, albo nawet umorzyć odsetki. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo.  Czy są głosy w dyskusji? 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Ponieważ tak rzadko trafia tego typu problem na naszą Komisję, to zapytam, 
jeśli chodzi o dodatki mieszkaniowe, czy nie można „poluzować” pewnych 
obwarowań, jeśli chodzi o dodatki mieszkaniowe. Czy jest to w gestii gminy, 
czy to są już uwarunkowania ustawowe?  
 
Pani Janina Liedtke -Jarema, Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
Niestety to bardzo szczegółowo reguluje ustawa o dodatkach mieszkaniowych i 
kryteria, jakie ustala, to one są określone dla powierzchni normatywnej lokalu, 
jak również dopuszczalnej powierzchni użytkowej, jak również dochód jest 
brany pod uwagę. W każdym bądź razie bardzo skomplikowana jakby ta 
wyliczanka dotycząca przydzielania dodatków mieszkaniowych i to w bardzo 
szczegółowy sposób reguluje ustawa. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dopytam. Czy były w związku z tym jakieś postulaty społeczne do ustawodawcy, 
czy słyszała pani o takiej inicjatywie? 
 
Pani Janina Liedtke -Jarema, Dyrektor Gdańskiego Centrum Świadczeń 
Nie, nie słyszałam. 
 
Radny Kazimierz Koralewski, członek Komisji 
Dziękuję bardzo. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuje bardzo.  Nie ma więcej głosów w dyskusji, przechodzimy do 
głosowania. 
 

Ustalenia: Opinia Komisji 
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu 
uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie upoważnienia Dyrektora Centrum 
Świadczeń do załatwiania indywidulanych spraw z zakresu administracji 
publicznej, dotyczących udzielania ulg w spłacie należności z tytułu 
nienależnie pobranego dodatku mieszkaniowego - druk nr 743. 
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Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie przyjęła i pozytywnie zaopiniowała 
przedmiotowy projekt uchwały – zawarty w druku nr 743. Opinia Nr 26-
8/329/97/2016 

 
Tu nastąpiła zmiana porządku obrad Komisji 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zwrócił się do członków Komisji o zmianę porządku obrad w ten sposób, żeby 
obecny punkt Nr 12 porządku obrad Komisji był rozpatrywany w punkcie Nr 8. 
Pozostałe punkty ulegną odpowiednio przesunięciu. Zmiana podyktowana jest 
tym, że w punktach następnych będą rozpatrywane przez Komisję wnioski, a z 
uwagi na dane osobowe w tych rozpatrywanych sprawach nie mogą uczestniczyć 
osoby postronne. 
 
Głosowanie: 
Komisja 7 głosami za – jednogłośnie zmieniała porządek obrad. 
 

PUNKT – 8 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania 
złożonych ofert na oddanie w najem lokalu przy Al. Wojska Polskiego 8/10 
w Gdańsku w trybie bezprzetargowym – w drodze zbierania i wyboru ofert. 
Pismo WGK-II.7150.1-11.2014.BW.226652 z dnia 05.08.2016r. stanowi 
załącznik Nr 4 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Zmiana porządku nastąpiła. Będziemy teraz rozpatrywali wniosek Prezydenta 
Miasta Gdańska w sprawie zaopiniowania złożonych ofert na oddanie w najem 
lokalu przy Al. Wojska Polskiego 8/10 w Gdańsku w trybie bezprzetargowym – 
w drodze zbierania i wyboru ofert. Na przedmiotowy lokal oferty zostały 
złożone przez trzech oferentów, a właściwie przez, dwóch, bo dwóch oferentów 
składa ofertę wspólnie tj. Fundacja im. Helen Keller wraz z Towarzystwem 
Pomocy Głuchoniemym, a drugi podmiot to Stowarzyszenie „Gdańskie 
Towarzystwo Fotograficzne”. 
Proszę bardzo o zreferowanie panią dyrektor Majewską. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Referując przedmiotową sprawę poinformowała, że zgodnie z Zarządzeniem 
99/16 Prezydenta Miasta gdańska z czerwca 2016 roku podany został do 
publicznej wiadomości wykaz lokali użytkowych przeznaczonych do oddania w 
trybie bezprzetargowym. W postępowaniu tym na lokal przy Al. Wojska 
Polskiego 8/10 o powierzchni blisko 100 m2 wpłynęły 3 oferty, przy czym dwie 
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z nich są ofertą wspólną, czyli de facto są to dwa podmioty, które ubiegają się 
o najem tego lokalu. 
 
Oferta wspólna. Są to organizacje: Fundacja im. Helen Keller oraz Towarzystwo 
Pomocy Głuchoniewidomym, którzy wystąpili o wspólne korzystanie z lokalu. 
Organizacje te są oczywiście wpisane do KRS, posiadają swoje statuty. 
Spełniają wymogi formalne. Jeżeli chodzi o tę ofertę, to zakres prac 
realizowany przez te dwie organizacje dotyczy zadań integrujących środowisko 
promujące problematykę osób głuchoniewidomych. Mają różnorodny charakter, 
są, że tak powiem wspierane i dofinansowywane z różnych źródeł w ramach 
grantów. Działają poprzez wykorzystanie wiedzy i doświadczenia, poszerzają 
zakres działań o możliwości lokalnego finansowania. Stanowią grupę ludzi, tak 
jak sami piszą z dużą pasją i zresztą potwierdzają to również podmioty 
rekomendujące. Faktycznie obecnie oficjalna siedziba tych organizacji mieści 
się przy ul. Bażyńskiego 32, i jest to własność prywatna. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
I prywatnemu właścicielowi, który im to wynajmuje muszą płacić? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Tak. Muszą płacić i nie stać ich na wynajmowanie, a sami działają, jako 
wolontariusze i wszystkie środki, które zdobywają przeznaczają na realizację 
celów. Może później przedstawię, jakie to były działania.  
 
Drugą ofertą, którą złożyło Stowarzyszenie „Gdańskie Towarzystwo 
Fotograficzne”. To stowarzyszenie planuje zagospodarować lokal na siedzibę i 
działalność statutową, ale nie tylko. Jest to towarzystwo należące do 
najstarszych w Polsce, działa od 1947 roku. Zrzesza, łączy działania pokoleń 
amatorów, pasjonatów, artystów i profesjonalnych fotografów. Towarzystwo 
było wyróżnione przez Prezydenta Miasta Gdańska za opiekę nad gdańską 
kulturą. Oficjalnie mają adres podany przy ul. Słowackiego 3, przy czym już z 
niego nie korzystają, bo to również stanowi własność prywatną, a na co dzień 
korzystają z pomieszczeń magazynowych Archipelagu Kultury Sceny Muzycznej. 
Niestety współpraca jest dość mizerna z tego względu, że jak gdyby profil 
działalności obu podmiotów korzystających z tego pomieszczenia jest różny. No 
wiadomo. Towarzystwo fotograficzne, to w zasadzie spokojna działalność, 
natomiast scena muzyczna rządzi się swoimi prawami i nieco sobie zakłócają, 
ponieważ mogą korzystać tylko w określony dzień z udostępnionych im 
pomieszczeń.   W sprawie Stowarzyszenia „Gdańskie Towarzystwo 
Fotograficzne” rekomendację pozytywną również przekazała Rada Dzielnicy 
Strzyża.  
 
Jeżeli chodzi o osiągniecia poszczególnych podmiotów, które złożyły ofert: 
Towarzystwo Pomocy Głuchoniewidomym, Pomorskiej Jednostki Wojewódzkiej z 
siedzibą w Gdańsku ze środków regionalnych w latach 2012-2015 uzyskiwali granty w 
różnych wysokościach, m.in. na programy m.in. promocja i wolontariat „Lepiej 
pomagać”, olimpiada osób głuchoniewidomych w różnych konkursach. Była dotacja z 
Urzędu Marszałkowskiego w 2015 roku w wysokości 15 tysięcy złotych i inne programy. 
Dotacja z PEFRON w pierwszym projekcie 2,3 miliona złotych w drugim okresie 
projektowym kwotę prawie 1,8 miliona złotych. Później był program „Rozkochać 
głuchoniewidomych w samodzielności. Dotacja PEFRON, również dotacja w wysokich 
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kwotach, bo 2,1 miliona złotych, 1,7 miliona złotych. Program „Głuchoniewidomi mają 
prawo wiedzieć, też dotacja z PEFRON. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dla jakiej rzeszy osób są te programy, ile osób jest objętych tymi programami? 
 

Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Niestety tej informacji nie posiadam. Natomiast z rekomendacji, które są dołączone 
do dokumentacji m.in. Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie o pozytywnej współpracy 
z Gminą Miasta Gdańska i realizacji szeregu działań kierowanych zarówno do osób 
niepełnosprawnych jak też członków ich rodzin oraz rekomendacje Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Pomorskiego oraz Europejskiego Centrum 
Solidarności. Natomiast, dla jakiej rzeszy osób te programy są kierowane, to nie 
posiadam takiej informacji na chwile obecną. 
 
Jeżeli chodzi o Gdańskie Towarzystwo Fotograficzne, to tutaj też zostały dołączone 
osiągniecia. Wystawy indywidualne i zbiorowe w roku 2016, państwu oczywiście tego 
nie dołączyliśmy, za co przepraszam. Była tego ogromna ilość m.in. w roku 2013 Adam 
Doroszkiewicz, Ewa Kosecka „Owady i płazy”, w 2014 roku „Klimaty muzyczne, Ewa 
Kosecka „Kolorowy świat”, „Papież Wolności”, wystawa zbiorowa „Życie Gdańska”, 
„Dom Uphagena”, wystawa warsztatowa „Biblioteka Oliwska” itd., jest to ogromne 
dossier. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Dziękuję bardzo. Czy są głosy w dyskusji? 
 
Pan Andrzej Witkiewicz, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 

Chciałem osobiście zarekomendować Gdańskie Towarzystwo Fotograficzne. 
Towarzystwo deklaruje współpracę z Zarządem Dzielnicy, o którym napisałem 
do państwa w piśmie. Pismo Z-078/16 z dnia 22 sierpnia stanowi załącznik nr 
5 do protokołu. Jest też chęć współpracy z naszym Stowarzyszeniem Strzyży. 
Dodatkowo, to, co wspomniałem w piśmie mamy dwa albo trzy lokale miejskie 
udostępnione na potrzeby osób starszych i niepełnosprawnych na Strzyży, 
natomiast nie mamy na Strzyży lokalu, który by zajmował się właśnie rzeczami, 
które są dla osób pełnosprawnych, dla młodzieży, dla rozwijania tego typu 
pasji. W dodatku widać też, z tego, o czym pani dyrektor powiedziała, 
oczywiście nie kwestionuję działalności oferentów, ale jak powiedziała pani 
dyrektor jak duże pieniądze otrzymuje ta fundacja z PEFRON. Natomiast tu jest 
zupełnie inne nieproporcjonalne wsparcie dla GTF i dlatego prosimy o to, żeby 
Komisja rekomendowała tą organizację do zawarcia najmu tego lokalu 
znajdującego się w dobrym miejscu.  
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Stowarzyszenie GTF podaje, jako swoją oficjalną siedzibę przy ul. Słowackiego 
nr 3 w Gdańsku, w byłym klubie garnizonowym. Czy to jest siedziba czysto 
teoretyczna na papierze, czy właściciel tego klubu garnizonowego, że tak 
powiem relegował to towarzystwo ze swojej siedziby? 
 
Pan Adam Dereszkiewicz, Prezes Stowarzyszenia GTF 
Sytuacja z lokalem przy ul. Słowackiego 3 wygląda w ten sposób, że tam jeszcze 
w początku lat dziewięćdziesiątych mieliśmy rzeczywiście tam siedzibę 
oficjalnie i do końca 1989 roku ktoś tam siedział fizycznie. Potem zmieniły się 
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własności i ten adres mamy tylko na papierze. W międzyczasie zmienialiśmy 
miejsce spotkań, nie mówiąc o siedzibie czterokrotnie. Sam jestem w GTF od 
sześciu lat, ale w międzyczasie byliśmy, najczęściej gośćmi GAK, czyli 
Gdańskich Archipelagów Kultury, a mniej więcej od czterech lata jesteśmy w 
GAK Scena Muzyczna. Jesteśmy wdzięczni z tej lokalizacji, ale nie mamy 
możliwości rozwinięcia jakichkolwiek naszych działań, oprócz tego, że możemy 
godzinkę się spotkać, więc ta lokalizacja jest kluczowa dla naszego działania. 
Jeszcze jedna ważna rzecz, a mianowicie w przyszłym roku obchodzimy 
siedemdziesięciolecie naszej działalności, i w związku z tym planujemy wiele 
różnych działań, które bazę mają w pewnej lokalizacji. Poza tym z twórczości 
naszych ludzi np. powstało większość wystaw w ECS, bo robili to członkowie 
GTF, te zdjęcia w latach dziewięćdziesiątych. Prowadzimy też archiwum, od 
dwóch lat jesteśmy zarejestrowani, ale praktycznie nic nie możemy z tym 
archiwum zrobić. Nawiązaliśmy współpracę z Pomorskim Stowarzyszeniem 
Archiwistów i podobno oni też przesłali rekomendację, nie wiem czy trafiła do 
państwa. 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Nie mam tej rekomendacji w ofercie. 
 
Pan Adam Dereszkiewicz, Prezes Stowarzyszenia GTF 
Widocznie jeszcze nie dotarła, bo otrzymałem kopię tej rekomendacji. Mamy 
też od nich obietnicę wsparcia, żeby usystematyzować wszystko, co mamy a 
zbiory idą w tysiące fotografii, które w tej chwili są w piwnicy w GAK i nie za 
bardzo możemy w tej chwili cokolwiek zrobić. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Rozumiem, że macie ładny jubileusz 70 lat, ale ja uważam, że dla państwa 
organizacji powinien być lokal większy, i myślę, że większy lokal na pewno się 
znajdzie. Jednocześnie chciałbym zapytać, co jest z tym lokalem przy ul. 
Heweliusza 10, to był lokal tuż obok sklepu muzycznego. Tam był chyba 
ciucholand i jako Komisja myśmy tego lokalu nikomu nie przyznali, to jest lokal 
w reprezentacyjnym miejscu i myśmy, jako Komisja wnioskowali, żeby ten lokal 
nie był w trybie bezprzetargowym, tylko, żeby ten lokal dać do przetargu, więc 
trzeba zobaczyć, co z tym lokalem jest. Natomiast jestem pełen podziwu 
państwa działalności i siedemdziesięciolecia dokumentowania historii miasta 
Gdańska na fotografiach. Osobiście uważam, że jesteśmy w stanie znaleźć dla 
państwa lokal większy, w którym może też zmieścić to archiwum, o którym pan 
mówił.  
 
Tak samo było z lokalem przy ul. Ogarnej, który przyznaliśmy panu Kosycarzowi, 
który również ma zbiór zdjęć Gdańska, i tutaj uważam, że też taki większy lokal 
dla państwa by się przydał, pani dyrektor nam sprawdzi ten lokal przy ul. 
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Heweliusza. Natomiast teraz zagłosujemy i w głosowaniu się wypowiemy, czy 
ten lokal państwu zarekomendujemy.   
 
Wiceprzewodniczący Grzegorz Strzelczyk 
Co dotychczas było w tym lokalu? 
 
Pani Barbara Majewska, Zastępca Dyrektora Wydziału Gospodarki 
Komunalnej 
Lokal wcześniej był wykorzystywany przez Miejski Ośrodek Pomocy Rodzinie, 
później podjęła próbę biblioteka. 
 
Pan Andrzej Witkiewicz, Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Strzyża 

Wcześniej była biblioteka, później przez pewien czas były porady prawne. Jest 
to lokal, który mieści się dokładnie przy przystanku Wojska Polskiego, przy 
zakręcie. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Pani dyrektor sprawdzi nam ten lokal przy ul. Heweliusza. Ne ma więcej głosów 
w dyskusji. Przechodzimy do głosowania.  
 

Ustalenia: Opinia Komisji:  
 

Przewodniczący Piotr Dzik 
Poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie wniosku 
Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie oddania w najem lokalu użytkowego 
zlokalizowanego przy Al. Wojska Polskiego 8/10 w Gdańsku w trybie 
bezprzetargowym - w drodze zbierania i wyboru ofert.  

 
Głosowanie: 
 

1. Oferta organizacji: Fundacji im. Helen Keller oraz Towarzystwa Pomocy 
Głuchoniewidomym, Pomorskiej Jednostki Wojewódzkiej z siedzibą w 
Gdańsku – 3 głosy za. 

2. Oferta Stowarzyszenia „Gdańskie Towarzystwo Fotograficzne – 4 głosy za. 

 
Wobec powyższego głosowania Komisja wybrała i pozytywnie zaopiniowała ofertę 

Stowarzyszenia „Gdańskie Towarzystwo Fotograficzne”. Opinia Nr 26-
8/330/98/2016 

 
PUNKT – 9 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Na Zaspę 44 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7123.1-78.2015.AW.211780 z dnia 15.07.2016r wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
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PUNKT – 10 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Zakosy 21 w Gdańsku. Pismo 
WGK-II.7123.1-78.2015.AW.211780 z dnia 15.07.2016r wraz z raportem 
stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 

 

PUNKT – 11 
Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Strajku Dokerów 1C w 
Gdańsku. Pismo WGK-II.7123.1-14.2013.AW.211792 z dnia 
15.07.2016r.wraz z raportem stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 
PUNKT – 12 

Rozpatrzenie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie uregulowania 
stanu prawnego lokalu mieszkalnego przy ul. Pułaskiego 13/17C w Gdańsku. 
Pismo WGK-II.7123.1-127.2014.AW.211808 z dnia 15.07.2016r wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

PUNKT – 12.1. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności. 
Pismo WGK.II.7140.1.668.2015.JH.233118 z dnia 10.08.2016r. wraz z 
protokołem przyjęcia interwencji i notatką służbową z dnia 20.05.2016r. 
stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 
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PUNKT – 12.2 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności. 
Pismo WGK.II.7140.1.369.2014.JH.233130 z dnia 10.08.2016r. wraz z 
protokołem przyjęcia interwencji i notatką służbową z dnia 22.07.2016r. 
stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

 

PUNKT – 12.3. 
Rozpatrzenie i zaopiniowanie wniosku Prezydenta Miasta Gdańska w sprawie 
przyznania prawa do wynajmu lokalu socjalnego z pominięciem kolejności. 
Pismo WGK.II.7140.1.627.2014.JH.233126 z dnia 10.08.2016r. wraz z 
raportem stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
Przedstawia: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 
Anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z ustawą z 29.08.97r. o 
ochronie danych osobowych: Dz. U. 1997 Nr 133 poz. 883 z późniejszymi 
zmianami. 

PUNKT – 13 
Wnioski Komisji do budżetu miasta Gdańska na 2017 rok. 
Zgłaszają: członkowie Komisji 

 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Szanowni państwo radni. Jak co roku, jako Komisja składamy wnioski do 
budżetu na rok następny. Jeśli państwo przyjmą taką moją propozycję, to 
powtórzymy wnioski do budżetu, które jako Komisja zgłaszaliśmy w zeszłym 
roku, bo z tego, co wiem, to chyba żaden z naszych wniosków w 2016 roku nie 
został zrealizowany. Były to następujące wnioski: 

 

1. "Organizacja", budowa parkingu dla pacjentów, odwiedzających i 
pracowników UCK w rejonie, w ciągu ulicy Smoluchowskiego w Gdańsku. 

2. Remont chodnika przy ul. Rybaki Górne (przy parkingu, vis a vis biurowca 
WIOŚiGW) o długości ok. 50 metrów i o długości ok. 100 m (przy kanale, 
od mostku przy ul. Krosnej do mostku przy ul. Łagiewniki, vis a vis hotelu 
Ibis) wraz ze zmianą oświetlenia polegającego na tym, żeby lampy 
oświetleniowe (5 sztuk), które obecnie zamontowane są pośrodku 1,5 
metrowego chodnika były postawione na murawie koło kanału bądź przy 
krawężniku chodnika. 

3. Remont schodów do ul. Skarpowej od strony ul. Powstańców 
Warszawskich plus chodniki na ul. Skarpowej. 

4. Remont schodów - zejścia do ul. Kartuskiej przy ul. Starodworskiej. 
5. Remont nawierzchni ul. Malczewskiego wraz z chodnikami. 
6. Remont ulicy wewnętrznej równoległa do ul. Kartuskiej dochodzącej do 

ul. Ciasnej.  
7. Monitoring kładki do ul. Paderewskiego nad ul. Powstańców 

Warszawskich. 
8. Monitoring przy przychodni przy ul. Otwartej. 
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9. Park na Zboczu z pomnikiem Mickiewicza- uporządkowanie. 
10. Remont nawierzchni ul. Otwartej bez chodników. 

 

Ustalenia Komisji: 
 
Głosowanie: 
Komisja 6 głosami za – jednogłośnie przyjęła ww. wnioski. Wniosek nr 26-
8/4/1/2016 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 
PUNKT – 14 

Sprawy bieżące, wolne wnioski. 
 
Przewodniczący Piotr Dzik 
Informuję państwa jest przygotowywane jest wspólne posiedzenie czterech 
Komisji Rady, tj. naszej, Komisji Strategii i Budżetu, Komisji Zagospodarowania 
Przestrzennego i Komisji Zrównoważonego Rozwoju Rady Miasta Gdańska. 
Będzie to komisja objazdowa zbiorników retencyjnych, a prezentację mają 
przygotować Melioracje Gdańskie. Termin zostanie uzgodniony z wszystkimi 
przewodniczącymi Komisji. 
  
Porządek obrad w dniu dzisiejszym został wyczerpany. Nie ma więcej spraw ze 
strony członków Komisji.  
Dziękuję bardzo za czynny udział w posiedzeniu. Zamykam posiedzenie.  Na 
tym posiedzenie zostało zakończone – godz. 17:20. 
 
 

Przewodniczący 
Komisji Polityki Gospodarczej i Morskiej RMG 

 
/-/ Piotr Dzik  

 
Protokół sporządziła: 
 
Elżbieta Wajs-Deyck 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


